



AGENDA

Meeting of the Council of the Canadian Bar Association – New Brunswick Branch

June 24, 2016 at 10:00

Algonquin Hotel, St. Andrews, N.B.

10:00 Welcome (& Introductions)

Ann Whiteway Brown, Q.C. welcomes all the attendees to the council meeting and expresses her gratitude for their Presence.

She introduces for Kerri Simmons, Q.C., and 2nd Vice-president CBA National from British Columbia who will be making a presentation and answering questions on the Re-think initiative. Ann mentions That René Basque Q.C. Vice-president CBA National will make a formal introduction before her Re-think presentation and welcomes him to the council meeting.

Ann extends her thanks to René for his assistance that he has given her during her mandate with facilitating coordination between the new Brunswick branch and National with national.

Ann asks that everyone around the table make a brief introduction. Brief introductions are made. Ann, once again thanks everyone for coming. She states that we have a very vibrant professional community that composes the CBA new Brunswick Branch. She mentions that past president, Deloras O'Neil, made certain that universality remained and speaks of the important of which. Ann speaks directly to the younger lawyers in attendance and states that she believes they will see the importance of the Canadian bar Association based on Kerri Simmons, Q.C. presentation.

10:02 Adoption of the Agenda

Motion approved by Steven Christie

Seconded Bernice Duguay

Motion Adopted

10:05 **CONSENT AGENDA** – *to be adopted en bloc with one motion and no discussion.*

Any items that a board member wishes to discuss may be removed from the consent agenda and added below. The rest of the items will be adopted together with one motion.

Motion Approved by Kim Poffenroth

Motion Seconded be Deirdre Wade, Q.C.

Motion Adopted



- ❖ Adoption of the minutes of February 4, 2016
- ❖ Executive & Elected Members Council 2016-2017

10:10 New Business

Ann speaks of the Rural Lawyers Committee that she intended to create during her mandate. Unfortunately, there were other matters that consumed much of her time like the rethink initiative that did not permit her to focus on the creation of the committee. However, she believes the issues facing lawyers practicing in rural areas is very relevant. She states that she intends to create the committee in her role as past president and would appreciate support on this matter.

(a) Communication Committee Report

Justin Robichaud states that Forte communications was hired. There was an initial meeting which comprised of 12 members. (5-6 present at meeting, forte organized meeting)

A survey was sent out by Forté Communications by which 300 members answered. The answers to the survey will be reviewed. At the end of this process, Justin states that the objective will be to have a strategy put in place by late summer.

Andre Daigle: *Is this the follow up to the communications from Pascal two years ago?*

Justin Robichaud: *This is more global in scale so the mandate is much wider.*

(b) Professional Development Committee

Ginette refers to two sheets that were given to the council members detailing PD activities. She explains that a total of 24 sessions were offered. She refers to the sheets that were given to the council members to point out the breakdown of the English and French courses. She also highlights the amount of courses that were given in the Fall of 2015. Ginette states that Forté Communications was mandated to receive suggestions for Professional Development courses for the upcoming year. Forté Communications received many course suggestions.



Ginette mentions that the topics that were given are very helpful for the planning and development of webcasts and for courses offered in Midwinter. She comments that the branch is working with section chairs to develop in person professional development sessions.

Ginette references the partnership that the CBA-NB Branch currently has with the Association des juristes d'expressions française du Nouveau Brunswick (AJEFNB). She states that the partnership has been a success, although there is room for growth.

Ginette raised the subject of the annual Fall conferences. It was discussed during the Professional development committee that the latter was becoming problematic due to logistical reasons. In consequence, the decision was made to offer a webcast based delivery of the professional development courses. Ginette states that the members will be able to acquire the same amount of credits in the webcast format as the fall conference format. A total of 10 webcasts will be offered. It is mentioned that this new format offers greater accessibility to members.

On a final note, Ginette announces the creation of the new role of section coordinator which will be filled by Brian Maude. Meetings will be held between him, Denise Cameron Scott and Ginette during the summer to discuss his role.

Denise thanks the members for their volunteer work with regards to professional development courses. She speaks of the importance of integrating section chairs into the development of professional development programs. Denise also highlights that she and Ginette look forward to working with Brian Maude in his new role and thanks the section chairs for their contribution.

Ann highlights the fact that we have professional development programs that focus on wellness. She recommends attendees to verify the CBA professional development website for more information. She mentions that this course is an asset if you have concerns about your mental health or even of that of your associates. These courses permit you to gain the knowledge needed to not only help yourself but to be of assistance to others.

10:20 René Basque, Q.C., Vice President CBA

René Basque, Q.C. briefly speaks of his time as vice president of CBA National before introducing 2nd vice president of CBA National Kerri Simmons, Q.C. He speaks that his time as Vice president has been comprised of essentially two



mandates. Firstly, there was the process of the selection of a new CEO of CBA National since John Hoyles is retiring in the fall. The selection process is still underway. Thus far, there have been five candidates who have been interviewed and the selected one will be announced in the near future.

Secondly, René states that the second mandate is the Rethink Initiative which Keri Simmons, Q.C. will speak in detail about. He speaks that when he is president of CBA National he will be responsible for the implementation of the rethink initiative which will modify the CBA governance structure.

René briefly introduces Kerry Simmons, Q.C., 2nd Vice President

10:30 CBA Rethink by Kerry Simmons, Q.C., 2nd Vice President CBA (see attached PowerPoint)

Kerry states that she is here to present the results of the hard work of many members. It is mentioned that it was known that fewer members were joining the CBA. However, she asserts that you would not see that decline in New Brunswick since there is member universality. She comments that it is important to make lawyers recognize the value of a CBA membership

PRESENTS POWERPOINT (SEE ATTACHED)

Questions and Answers

Kimberly Poffenroth: *aren't some of the branches incorporated as corporations themselves? I believe that OBA is for example*

Kerri Simmons, Q.C.: *There are 4 branches that are incorporated that exist in a memorandum of understanding. We will need to work out the details of how they are going to work together. However, they will collaborate together in a similar fashion as the other branches. The objective is to make CBA more relevant to members and governance restructuring is essential to that.*

Kimberly Poffenroth: *How are appointments to the board going to be made?*

Kerri Simmons: That decision has not been made yet.

Kimberly Poffenroth: *How have you arrived at the decision of 2 year mandates which seems to have a lack of continuity? This seems like it would cause a lack of corporate memory.*



Kerri Simmons, Q.C.: *The initial process was the creation of a model named Kempenfeld. After a rethink meeting in February, there was two new models proposed: Dixie and Britannia. There was a suggestion to have three year terms. However, it was determined that it would likely reduce the pool of volunteers.*

Kerri Simmons:

Kimberly Poffenroth: *How is the budgeting process going to work with national if the branches still have final say over their budgets ?*

Kerri Simmons, Q.C.: The Branch would be responsible for planning their budget. Afterwards, National CBA would collectively look at all the budgets of each branch to see if there is duplication and to provide strategic advice as a way to cut costs and create efficiencies so that more money can go into the hands of the branches.

Hugh Cameron: The distinction between Dixie and Britannia is that one was a skills based model and the other one was a model based on geographic representation. Would this be the latter?

Kerri Simmons, Q.C.: the feedback was that we need a regionally based board with skills, therefore it ensures geographic diversity.

Hugh: this is not Dixie or Britannia, we have gone with the representative based approach, does it help us or does it help you from a member down the hall.

Kerri Simmons, Q.C.: the cost saving makes the difference.

Andre Daigle: I have been focused on the sections, I am a national section chair, and I have been at Calgary section chair. I prefer the model where there is representation from across the province. I know there has been a lot of work to get where we have gone together. Now with the model that I have seen today, I have a better understanding of the organizational structure of CBA. I know that I will be recommending to my section to support this. I think we are going in a direction that is going to work and I am looking forward to it. Congratulations and keep on trucking.

Ann: it has been a great deal of work and it has not been easy work to get this



model, everyone at the end of the day in June was happy with the result. Thank you Denise for the work that you did. She served on the integration team. She spent a lot of time away from her family. Denise really helps keep people on task. We are very lucky that she served in the committee. I have had people from across the country comment on Denise's contribution.

Ann extends her thanks to Kerri for having come to the council meeting and visiting New Brunswick.

11:30 Reports

(a) Treasurer's Report

- Financial Statements 2015-2016 (see attached)

Question & Answers

Steven D. Christie: I noticed that the \$ 130 000 for CLE is being reduced next year.

Denise: money will be going to AJEFNB; we don't have control over that money.

Their current coordinator is leaving. Although, I have confidence that Ginette will exceed the CLE. I have been conservative with the budget. I estimate a 13000 or 14000....

Motion Approved by Kim Poffenroth

Motion Seconded by André Daigle

Motion Adopted

(b) President's Report by Ann Whiteway Brown, Q.C.

Ann states that she participated in the law society bar admission banquet on the previous Monday. She mentions that each new call received a certificate for a free professional development session.

Lastly, Ann recommends any members that want to participate in CBA to become a part of the executive. She mentions that, on the matter of the Rethink initiative, the executive has worked hard to represent members and to put forward discussion on the matter. She states that the opinions of the members are heard. She says that it has been excellent to be president of the organization. She mentions that Scott Brittain had been a great asset to her during her time as president. She mentions that he went to the Rethink meetings when she was unable to attend and that she appreciates that greatly.

Finally, she mentions that Danie Roy submitted a subcommittee on court practices document and recommends that attendees read it.

Vice-President's Report by Scott Brittain

As everyone knows the largest task is chairing the midwinter conference. We had a very successful midwinter. We had a lot of fun and good entertainment. In terms of other activities, we have had a few issues we have been dealing with, notably the court closure issue. Interestingly, there is a similar issue in Newfoundland



where a resembling decision has been reversed. Bill 21 has been another one. Many of you may have seen the commentary that CBA has published. I imagine that some comments that CBA have made will get some traction in the legislature. Hopefully we will see a change of course in the government's position

Ann: yesterday, I gave some comments to Jacques Poitras regarding bill 21. It is helpful that CBA National gave training as to how to communicate with the media. We do anticipate that Bill 21 will pass third reading.

12:15 Other Business

André Daigle: In February, we had the opportunity to participate via webcast. This was beneficial because it permitted me to attend versus not to attend.

Ann Whiteway Brown, Q.C.: it's good to receive those kinds of comments and we plan on making it available in the future.

Ann makes a proposal to the council. She believes that future CBA- NB branch presidents should receive a stipend for their work in the role. She thinks that council should consider this at an upcoming meeting.

Tina Lagacé-Rivard: Midwinter 2017 committee has started planning and at the wrap up meeting in saint john, that being said we are thinking of eliminating the sessions on Saturday afternoon. However, we are going to make sure that everyone makes sure that they have the full 10 hours of credits.

Kimberly Poffenroth: is it because of the weather, how far back in the data have we researched?

Denise Cameron Scott: After Saturday afternoon break, there is low attendance at the midwinter courses and we have received feedback from members saying they would prefer to leave midday due to travel purposes. Also, weather has been a problem for the last two midwinters. A written proposal will have to come forward and a determination will have to be made.

Motion to adjourn: Steven Christie

Motion to second : Maya Hamou

Motion Adopted

Next meeting will be September 22, 2016 in Fredericton



ORDRE DU JOUR

Réunion du conseil de l'Association du Barreau canadien – Division du Nouveau-Brunswick

24 juin 2016, 10 h

Hôtel Algonquin, Saint Andrews, Nouveau-Brunswick

10 h Accueil et présentations

Ann Whiteway Brown, c.r. accueille tous les participants à la réunion et les remercie de leur présence.

Elle présente Kerry Simmons, c.r., de la Colombie-Britannique, et deuxième vice-présidente de l'ABC, qui parlera de l'initiative Repenser l'ABC et répondra aux questions à ce sujet. M^{me} Whiteway Brown souhaite la bienvenue à René Basque, c.r., vice-président de l'ABC, et mentionne qu'il fera une présentation officielle avant que M^{me} Simmons prenne la parole.

M^{me} Whiteway Brown remercie M. Basque de l'avoir aidée à assurer la coordination entre la Division du Nouveau-Brunswick et le bureau national durant son mandat.

M^{me} Whiteway Brown demande à tous les participants de se présenter brièvement. Ils s'exécutent. M^{me} Whiteway Brown remercie encore une fois les participants de leur présence. Elle affirme que la Division du Nouveau-Brunswick de l'ABC représente une communauté des plus dynamiques. Elle mentionne que la dernière présidente, Deloras O'Neil, s'était assurée de préserver l'universalité de l'adhésion, et souligne l'importance de ce principe. M^{me} Whiteway Brown s'adresse directement aux jeunes avocates et avocats présents pour leur dire qu'elle croit que la présentation de Kerry Simmons, c.r., les convaincra de l'importance de l'Association du Barreau canadien.

10h02 Adoption de l'ordre du jour

Motion présentée par Steven Christie

Appuyée par Bernice Duguay

Motion adoptée

10h05 POINTS À APPROUVER EN BLOC – *Approuvés dans une seule motion et sans discussion. Les membres du conseil peuvent retirer les points dont ils souhaitent discuter plus tard. Les points restants seront adoptés collectivement dans une motion.*

Motion présentée par Kim Poffenroth

Appuyée par Deirdre Wade, c.r.

Motion adoptée



- ❖ Adoption du procès-verbal du 4 février 2016.
- ❖ Comité exécutif et membres élus du conseil 2016-2017.

10h10 Affaires nouvelles

M^{me} Whiteway Brown parle du comité des avocats et avocates en milieu rural qu'elle comptait créer durant son mandat. Malheureusement, d'autres priorités, dont l'initiative Repenser l'ABC, ont accaparé son attention et ne lui ont pas permis de se concentrer sur la création du comité. Toutefois, elle croit que les enjeux des avocats et avocates en milieu rural sont pertinents. Elle fait part de son intention de créer le comité à titre d'ancienne présidente et aimerait obtenir de l'aide.

(a) Rapport du comité des communications

Justin Robichaud rapporte que les services de Forté Communication ont été retenus. Le comité est composé de 12 membres, dont 5 ou 6 ont participé à la réunion initiale organisée par Forté.

Forté Communication a envoyé un sondage, qui a été rempli par 300 membres. M. Robichaud indique qu'une fois leurs réponses analysées, l'objectif sera d'élaborer une stratégie d'ici la fin de l'été.

Andre Daigle : *S'agit-il du suivi des communications de Pascal d'il y a deux ans?*

Justin Robichaud : *C'est plus général, le mandat est beaucoup plus vaste.*

(b) Comité de formation continue

M^{me} Little invite les membres du conseil à consulter les deux pages qui détaillent les activités de formation continue. Elle explique que 24 séances ont été offertes. Les pages remises aux membres du conseil présentent la répartition des cours en français et en anglais. Elle souligne le nombre de cours donnés à l'automne 2015, et indique que Forté Communication a été chargée de recueillir les suggestions de cours de formation continue pour l'année à venir. Forté Communication a reçu de nombreuses suggestions. M^{me} Little mentionne que les sujets proposés ont été très utiles pour la planification et la



création des webémissions et des séances offertes à la réunion de mi-hiver. Elle ajoute que la Division collabore avec les présidents et présidentes des sections à la création de séances de formation continue en personne.

M^{me} Little affirme que le partenariat actuel entre l'ABC-NB et l'Association des juristes d'expression française du Nouveau-Brunswick (AJEFNB) est un succès, mais qu'il existe des possibilités de croissance.

M^{me} Little aborde la question des conférences annuelles d'automne. Le Comité de formation continue juge qu'elles commencent à présenter des problèmes de logistique. Par conséquent, le Comité a décidé d'offrir les séances de formation continue sous forme de webémissions. M^{me} Little souligne que les membres obtiendront le même nombre de crédits pour les webémissions que pour les conférences d'automne. Au total, 10 webémissions seront offertes. On indique que ce nouveau format est plus accessible aux membres.

Pour conclure, M^{me} Little annonce la création d'un nouveau poste : coordonnateur des sections, qui sera occupé par Brian Maude. Il rencontrera Denise Cameron Scott et M^{me} Little cet été pour discuter de son rôle.

M^{me} Cameron Scott remercie les membres de leur participation bénévole aux séances de formation continue. Elle souligne l'importance de la participation des présidents et présidentes des sections à l'élaboration des programmes de formation continue. M^{me} Cameron Scott indique également que M^{me} Little et elle-même ont hâte d'épauler Brian Maude dans ses nouvelles fonctions et remercient les présidents et présidentes des sections pour leur contribution.

M^{me} Whiteway Brown attire l'attention sur l'existence des programmes de formation continue portant sur le bien-être. Elle recommande aux participants de consulter la section sur la formation continue du site Web de l'ABC pour en savoir plus. Elle indique que ces programmes sont une ressource précieuse pour les personnes qui s'inquiètent de leur santé mentale ou de celle d'un collègue. Ils permettent d'acquérir les connaissances nécessaires pour s'aider soi-même et aussi pour aider les autres.

10h20 René Basque, c.r., vice-président de l'ABC

René Basque, c.r., parle brièvement de son mandat de vice-président de l'ABC avant de présenter Kerry Simmons, c.r., deuxième vice-présidente de l'ABC. Il précise que son mandat portait essentiellement sur deux missions. Il parle de la première, le processus de sélection du nouveau directeur général de l'ABC afin de remplacer John Hoyles, qui part à la retraite cet automne. Le processus de



sélection est toujours en cours. Jusqu'à maintenant, cinq candidats ont été rencontrés. Le candidat retenu sera annoncé dans un avenir proche.

M. Basque aborde ensuite sa seconde mission, l'initiative Repenser l'ABC, dont Kerry Simmons, c.r., parlera plus en détail. Il indique qu'une fois président de l'ABC, il sera responsable de la mise en œuvre de cette initiative, qui modifiera la structure de gouvernance de l'ABC.

M. Basque présente brièvement Kerry Simmons, c.r., deuxième vice-présidente.

10h30 L'initiative Repenser l'ABC, présentée par Kerry Simmons, c.r., deuxième vice-présidente de l'ABC (voir le PowerPoint ci-joint)

M^{me} Simmons dit qu'elle va présenter les fruits du travail acharné de nombreux membres. On mentionne qu'il est bien connu que de moins en moins de juristes deviennent membres de l'ABC. M^{me} Simmons affirme que ce déclin ne touche pas le Nouveau-Brunswick en raison de l'universalité de l'adhésion. Elle ajoute qu'il est important de faire prendre conscience aux avocats et avocates de la valeur de l'adhésion à l'ABC.

PRÉSENTATION POWERPOINT (CI-JOINTE)

Questions et réponses

Kimberly Poffenroth : *Certaines divisions ne sont-elles pas constituées en personne morale? Je crois que c'est le cas de l'Association du Barreau de l'Ontario.*

Kerry Simmons, c.r. : *Quatre divisions sont effectivement constituées en personne morale par un protocole d'entente. Nous devons encore déterminer dans le détail comment elles cohabiteront, mais nous savons qu'elles collaboreront comme les autres divisions. La restructuration de la gouvernance est essentielle à l'atteinte de l'objectif, soit d'adapter l'ABC aux besoins de ses membres.*

Kimberly Poffenroth : *Comment les membres du conseil seront-ils sélectionnés?*

Kerry Simmons : *Nous n'avons pas encore pris cette décision.*

Kimberly Poffenroth : *Pourquoi avez-vous opté pour des mandats de deux ans? Cela semble dénoter un manque de continuité et risque d'entraîner un manque de mémoire organisationnelle.*



Kerry Simmons, c.r. : *Le processus initial était la création d'un modèle nommé Kempenfeld. Après une réunion de l'initiative Repenser l'ABC en février, deux nouveaux modèles ont été proposés : Dixie et Britannia. Des mandats de trois ans ont été proposés, mais nous avons toutefois jugé que cette durée réduirait probablement le bassin de candidats.*

Kimberly Poffenroth : *Comment l'établissement du budget avec le bureau national sera-t-il effectué si les divisions ont toujours le dernier mot quant à leur budget?*

Kerry Simmons, c.r. : Les divisions sont responsables de la planification de leur budget. Le bureau national examinera ensuite l'ensemble des budgets des divisions dans le but de déceler les chevauchements et de fournir des conseils stratégiques afin de réduire les coûts et de réaliser des économies pour que les divisions disposent du plus gros montant possible.

Hugh Cameron : La différence entre les modèles Dixie et Britannia est que l'un était axé sur les compétences et l'autre sur la représentation géographique. Est-ce de cette dernière dont il est question?

Kerry Simmons, c.r. : Les commentaires recueillis indiquaient la nécessité de représentativité régionale au Conseil ainsi que les compétences afin d'assurer la diversité géographique.

Hugh Cameron : Ce n'est ni Dixie, ni Britannia, nous avons choisi l'approche représentative. Selon le membre moyen, cette approche est-elle plus avantageuse pour nous ou pour vous?

Kerry Simmons, c.r. : La différence réside dans les économies.

André Daigle : Je me suis concentré sur les sections, car je suis président d'une section nationale, et j'ai été président de la section de Calgary. Je préfère le modèle permettant la représentation de toute la province. Je sais qu'il a fallu beaucoup de travail pour arriver où nous sommes rendus. Le modèle que j'ai vu aujourd'hui m'aide à mieux comprendre la structure organisationnelle de l'ABC. Je vais recommander à ma section d'appuyer cette mesure. Je crois que nous avons fait de bons choix et j'ai hâte de voir ce que l'avenir nous réserve. Félicitations et



continuez votre bon travail.

Ann Whiteway Brown : Effectivement, ce modèle a demandé beaucoup de travail, ce qui n'a pas toujours été facile. Pourtant, en juin, tout le monde était content du résultat. Merci, Denise, pour ton travail. Elle faisait partie de l'équipe d'intégration et a passé beaucoup de temps loin de sa famille. Denise aide les gens à rester concentrés sur les tâches à accomplir. Nous sommes chanceux qu'elle ait fait partie du comité. Des gens de partout au pays m'ont souligné sa contribution.

M^{me} Whiteway Brown remercie Kerry de s'être déplacée au Nouveau-Brunswick pour participer à la réunion du conseil.

11 h 30 **Rapports**

(a) Rapport du trésorier

- États financiers 2015-2016 (ci-joints)

Questions et réponses

Steven D. Christie : J'ai remarqué que le montant alloué à la formation juridique continue, soit 130 000 \$, sera moins important l'an prochain.

Denise Cameron Scott : L'argent sera alloué à l'AJEFNB. La décision ne nous appartient pas. Leur coordonnateur actuel s'en va. J'ai confiance en Ginette, je suis sûre qu'elle offrira une excellente formation juridique continue. J'ai été très prudente : j'ai estimé entre 13 000 et 14 000...

Motion présentée par Kim Poffenroth

Appuyée par André Daigle

Motion adoptée

(b) Rapport de la présidente par Ann Whiteway Brown, c.r.

M^{me} Whiteway Brown indique qu'elle a assisté au banquet d'admission au barreau lundi dernier. Elle mentionne que les avocats nouvellement assermentés ont tous reçu un certificat pour une séance de formation continue gratuite.

M^{me} Whiteway Brown recommande à tous les membres qui souhaitent contribuer à l'ABC de faire partie du comité exécutif. Elle ajoute que dans le cadre de l'initiative Repenser l'ABC, le comité exécutif s'est efforcé de représenter les membres et d'encourager les discussions à ce sujet. Elle insiste sur le fait que l'opinion des membres est prise en compte. Elle dit qu'elle a été très heureuse d'être présidente de l'organisation. Elle mentionne que Scott Brittain l'a beaucoup aidée lorsqu'elle était présidente en assistant aux réunions de l'initiative Repenser l'ABC pour elle lorsqu'elle ne pouvait le faire. Elle l'en remercie.

Enfin, elle indique que Danie Roy a soumis un document du comité sur les pratiques des tribunaux et recommande à tous de le lire.

Rapport du vice-président par Scott Brittain



Comme chacun le sait, le poste le plus exigeant est celui de président de l'assemblée de mi-hiver. L'assemblée a été un franc succès : nous nous sommes bien amusés et divertis. Quant aux autres activités, nous avons eu quelques problèmes, notamment celui de la fermeture des tribunaux. Fait intéressant, il y a un problème semblable à Terre-Neuve, où une décision comparable a été infirmée. Le projet de loi 21 est un autre problème. Plusieurs d'entre vous ont lu le commentaire publié par l'ABC. J'imagine que certains des commentaires formulés par l'ABC seront entendus à l'Assemblée législative. J'espère que le gouvernement changera d'avis.

Ann Whiteway Brown : Hier, j'ai fait part à Jacques Poitras de quelques commentaires sur le projet de loi 21. La formation sur la communication avec les médias du bureau national de l'ABC a été très utile. Nous nous attendons à ce que le projet de loi 21 soit adopté en troisième lecture.

12h15 AUTRES AFFAIRES

André Daigle : En février, nous avons pu assister à l'assemblée de mi-hiver par webémission. J'en suis très heureux, car je l'aurais manquée sans cela.

Ann Whiteway Brown, c.r. : Ce genre de commentaires est excellent, car nous comptons répéter l'expérience.

M^{me} Whiteway Brown fait une proposition au conseil. Elle croit que les futurs présidents et présidentes de l'ABC-NB devraient recevoir une allocation pour leur travail. Elle croit que le conseil devrait étudier cette possibilité à une rencontre ultérieure.

Tina Lagacé-Rivard : Le comité organisateur de l'assemblée de mi-hiver 2017 a commencé son travail lors de la séance de bilan à St. John's. Cela dit, nous pensions éliminer les séances du dimanche après-midi, mais voulons nous assurer que tout le monde reçoive des crédits pour dix heures.

Kimberly Poffenroth : Est-ce à cause de la météo? Jusqu'où sommes-nous remontés dans les données?

Denise Cameron Scott : La présence aux cours lors de l'Assemblée de mi-hiver est très faible après la pause du samedi après-midi. Nous avons reçu des commentaires de membres qui préféreraient partir à midi, pour des raisons liées au transport. Les conditions météo ont effectivement posé problème lors des deux dernières assemblées de mi-hiver. Une proposition écrite devra être déposée et nous devons prendre une décision.



THE CANADIAN BAR ASSOCIATION

L'ASSOCIATION DU BARREAU CANADIEN

New Brunswick Branch • Division du Nouveau-Brunswick

Motion d'ajournement présentée par Steven Christie
Appuyée par Maya Hamou
Motion adoptée

La prochaine réunion aura lieu le 22 septembre 2016 à Fredericton